
Til: Omsorg og ældre 

Høringsinput fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2025 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 15. 

maj 2025 

Punkt Bemærkninger 
42. Budgetopfølgning 
pr. 31-03-2025 
 
00.30.14-Ø00-39-25 

Seniorrådet har ingen bemærkninger til den 
foreslåede tilførsel af 13,05 mio.kr. i budget 
vedrørende serviceudgifter, og en reduktion af 
budget vedrørende Attendo på 5,5 mio.kr.. 
 

43. Orientering om 
tendenser og 
udviklinger - 
Ledelsesinformation på 
ældreområdet 
 
29.00.00-A00-6-24 

Seniorrådet er opmærksomt på 
problematikkerne i notatet, og må konstatere at 
selv om målingsperioden i nogle tilfælde er 
meget kort, forefalder den generelle tendens at 
indikere på at det er en overvejende positiv 
udvikling. 
Seniorrådet forventer en vedvarende 
opfølgning i forhold til de refererede tiltag og at 
Seniorrådet fremdeles fortsat kommer at blive 
holdt ajour. 
Da det forefalder som om den ældste gruppe 
medborgere, efter prognosen, ser ud til at fylde 
uforholdsvis burde det måske også være en 
god idé at nærmere undersøge mulighederne 
for forebyggende tiltag. 
For god ordens skyld skal understreges at 
Seniorrådet ser meget positivt på de beskrevne 
allerede igangsatte projekter. 
 

44. Beslutning om 
fremtidens MAD til hver 
DAG 
 
00.30.04-Ø00-33-25 

Seniorrådet mener det er afgørende at 
kapacitetsproblemer forebygges og prioriteres 
således at tilbuddet kan sikres også for 
fremtiden. 
Herudover har Seniorrådet ikke umiddelbart 
nogle bemærkninger til orienteringen. 
 

45. Drøftelse af budget 
2026 – 2029 
 

Vedrørende arbejdet med administrationens 
forslag til budgetinitiativer tager seniorrådet 
orienteringen til efterretning. 

http://mio.kr/
http://mio.kr/


00.30.04-Ø00-32-25 Vi noterer os fokus på flere ældre i fremtiden. 
Herunder effektiviseringer og reduktion i 
serviceudgifter, der må blive plads til ved at 
sundhedsopgaver flyttes fra kommune til ny 
Region Øst. 
Vi ser frem til indsigt i kommende 
budgetmappe, dialog med fagudvalget samt 
mulighed for at afgive høringssvar i perioden 
29. august til 15. september. 
 

46. Orientering om 
arbejdet med 
helhedspleje 
 
00.01.00-A00-3-25 

I denne sag orienteres udvalget om status på 
indførsel af helhedspleje i Frederikssund 
kommune. 
Implementering af helhedsplejen vil ske 
gradvist og efter en konkret individuel 
vurdering i perioden 1.7.25-1.7.27. 
Administrationen foreslår, at borgerne fremover 
visiteres til et ud af tre plejeforløb ud fra en 
vurdering af borgerens funktionsevne. 
Seniorrådet har ingen bemærkninger til sagen 
og tager orienteringen til efterretning. 
 

47. Orientering om 
fremskrivning af 
behovet for 
plejeboliger 2025-2035 
 
27.42.00-G01-3-25 

Seniorrådet hilser analysen af behovet for 
plejeboliger 2025-2035 velkommen. 
Det betyder dog ikke, at Rådet er enigt i 
samtlige konklusioner og hovedkonklusionen. 
Generelt finder Rådet analysen for optimistisk, 
når det gælder effekten af de foreslåede tiltag, 
der kræver 100% succes, for at undgå behovet 
for en udvidelse af antallet af plejeboliger. 
Seniorrådet ser naturligvis, som udgangspunkt 
gerne at dette kunne lykkes. 
En simpel fremskrivning af plejeboligbehovet 
ud fra det nuværende behov for plejeboliger 
(figur 2), viser at behovet vil være øget med ca. 
200 pladser i 2035, hvilket ville være nok til at 
fylde 2-3 nye plejecentre, især da mange vil 
være borgere med demens. 
Samtidig viser tabel 5, at Frederikssund har det 
næstlaveste antal plejeboliger til +80-årige i 
Sundhedsklynge Nord. 



Administrationen nævner meget fornuftigt, at 
fremskrivningen er behæftet med usikkerhed, 
men Seniorrådet mener dog det er et godt 
styringsinstrument. 
At alle 200 pladser kan rummes i de foreslåede 
alternativer, virker dog som en umulig opgave 
af flere årsager: Længst muligt i eget hjem, er 
et fint alternativ hvis borgeren ønsker det, men 
der savnes mindre, ældreegnede og 
handicapvenlige boliger, så den plejekrævende 
ikke evt. skal blive boende i et større 
parcelhus. Der beskrives udokumenteret en 
arbejdskraftbesparelse, når plejen foregår i 
eget hjem? 
Indførelse af velfærdsteknologiske løsninger er 
også et fint alternativ, men vi taler altså om 
svagelige borgere. 
Flere dagshjemspladser, der imødekommer 
behovet hos en voksende gruppe ældre med 
demenssygdomme. For at udnytte dette 
kræves transport, der især på landet kan være 
over længere strækninger. 
Fleksible tilbud til aflastning af pårørende til 
særligt borgere med demens, som varetager 
en stor omsorgsopgave. Seniorrådet finder det 
forkert at medregne pårørende i lejeopgaverne. 
Flere forebyggende, rehabiliterende og 
aktiverende tilbud, der fastholder borgerens 
sundhed og funktionsevne også kaldet ”sund 
aldring”. I afsnit 5, beskrives ”sund aldring” 
som forlængelse af borgernes sunde livsfase, 
så de først senere i livet får behov for 
hjælp. ”Sund aldring” har nu fundet sted en del 
år og det vakuum det gav, er nu ved at blive 
udlignet. 
Det nævnes, at opførelse af nye plejecentre, vil 
være en stor investering for Kommunen. Her 
skal det nævnes at private plejecentre, kan 
være et alternativ hertil. 
Ligeledes skal Kommunen være opmærksom 
på, at selve etableringen af plejecentre tager 



flere år, fra den endelige beslutning er 
foretaget. 

48. Anmodning om 
optagelse af sag på 
Omsorg og Ældres 
dagsorden om unge i 
sabbatår i ældreplejen 
 
27.34.00-G01-1-25 

Seniorrådet har med interesse fulgt unge 
menneskers fritidsjobs på et af kommunens 
omsorgscenter. Vi fornemmer at det har været 
en stor succes, både for omsorgscentrets 
beboere, og for de unge. Vi kan derfor kun 
opfordre Omsorg og Ældre udvalget til at 
arbejde videre med en sabbatist ordning. 
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